
Představení kandidáta  

Své úsilí ve funkci předsedy předsednictva SCHČT, pokud budu do této funkce zvolen, chci směřovat 

do následujících oblastí: 

1. oblast spolkového života 

2. zvyšování motivace chovatelů 

3. zlepšení úrovně transparentnosti posuzování  

4. oblast zkvalitnění chovu 

5. Oblast spolupráce s ostatními svazy a organizacemi 

 

Ad 1) Oblast spolkového života 

a) Navrátit SCHČT chovatelům: 

- Transparentnost činnosti svazu vůči chovatelům v oblastech: 

aa) chovatelská činnost – posílení autority odborných komisí, především RPK v oblasti 

zařazování plemeníků a jejich případné preference 

ab) publikační činnost – publish or perish (publikuj nebo zemři) 

ac) pravidelné vyhodnocování naplnění chovatelského cíle RPK 

 

b) Opatření v hospodářské oblasti: 

- Zpracování hospodářského řádu 

- Pravidelné zveřejňování rozvahy a výsledovky 

- Zveřejňování čerpání dotací 

 

c) Všechny svazové orgány volené – viz návrh stanov 

 

Ad 2) Zvyšování motivace chovatelů 

a) Zvýšení počtu kategorií chovatelských přehlídek (šampionáty ročků, dvouletých) se zřetelem 

na prodejnost produktů chovu 

b) Obnovení kategorie SPK (nyní svazová plemenná klisna) s cílem vytvoření elitního stáda klisen 

ČT vytvořeného s ohledem ne na jednotlivý výkon klisny (viz AP), ale na stabilních 

sportovních výkonech (klisny umístěné např. do 3. místa v mistrovských soutěžích vrcholové 

sedlové kategorie a do 5. místa na mezinárodních závodech) a jednoznačném přínosu pro 

chov (matky plemeníků či klisen zařazených do SPK nebo 2 klisen umístěných do 6. místa 

v celostátní přehlídce 3letých klisen) 

c) Pořádní šampionátů mladých koní ČT (4, 5, 6 let) na závěr sezony, a to jako prodejních ke 

zlepšení odbytu 

 

Ad 3) Zlepšení transparentnosti posuzování 

Plošně zavést transparentnost posuzování na chovatelských přehlídkách s těmito zásadami: 

a) veřejné kvantitativní hodnocení předváděných koní 

b) slovní ohodnocení každého předváděného koně předsedou komise po zveřejnění jeho 

ohodnocení ihned po předvedení v době, kdy je hodnocený kůň stále v předvadišti 



Ad 4) Oblast zkvalitňování chovu 

a) Plemeníky zařazovat na základě jejich očekávaného přínosu pro chov, ne podle toho, kdo je 

jejich držitelem 

 

b) Změnit strukturu stáda plemeníků 

a) V r. 2016 působilo v chovu ČT 97 plemeníků a narodilo se 357 hříbat, tedy v průměru 3,6 

hříbat na jednoho plemeníka. To je téměř na úrovni neregulovaného chovu a také to 

velmi komplikuje možnost vyhodnocení přínosu plemeníka pro chov. Je třeba vyřazovat 

plemeníky, kteří se neosvědčili. 

b) Je třeba změnit strukturu stáda plemeníků, a to tak, aby cca: 

- 20 % stáda tvořili prověření zlepšovatelé 

- 60 % stáda tvořili čekatelé na definitivní vyhodnocení jejich přínosu pro chov 

- 20 % stáda tvořili nově zařazovaní hřebci 

 

Ad 5) Oblast spolupráce s ostatními svazy a organizacemi 

a) Zlepšit spolupráci s významnými držiteli hřebců (ERC Mětice, Stáj Mustang) 

b) Zlepšit spolupráci s ostatními svazy chovatelů sportovních koní v ČR 

c) Pokračovat ve spolupráci se zahraničními chovatelskými svazy 

 

 

Složitost současné situace ve SCHČT: 

- probíhající soudní jednání s nejistým výsledkem 

- ignorování vůle členů bývalými funkcionáři  

- blokování činnosti současného vedení svazu bývalými funkcionáři (nepředání přístupu 

k účtu, zablokování webových stránek, odklonění pošty, komplikování spolupráce 

s ostatními orgány a organizacemi apod.) 

- finanční nezabezpečení akcí vzhledem k nedostupnosti účtu svazu 

- znedůvěryhodnění SCHČT v očích různých orgánů a organizací 

 

Čeká nás složitý rok 2017. Je zde však předpoklad lepších let příštích. Ať už vývoj ve svazu bude 

jakýkoliv, stav před rokem 2016 se již nevrátí. A to dává naději do budoucna. 

 

10. 5. 2017 

 

 

                                                                             JUDr. Ing. Jaroslav Staněk, CSc. 

 

 

 

 


